
REFERAT 

DIALOGMØTE 7. APRIL 2024 

Norsk Schäferhund Klub 

 

 

Sted: Quality Airport Hotel Gardermoen 

Møtestart: kl. 09.00 

Til stede: 54 tillitsvalgte 

 
 

Informasjon fra Hovedstyret 

 

Svein Nilsen gjennomgikk forskjellige statistikker - bruk av klubbens 

nettside, antall hunder påmeldt NKK/FCI-utstillinger, Tysk mønster-

utstillinger (u/NV), Norsk Vinner og diverse prøver. 

 

Trender utstilling: 

 
 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

langhåret 159 155 170 139 173 192 110 157 246 248

normal pelset 719 658 671 512 461 431 302 333 416 358

sum anntall uten valper 878 813 841 651 634 623 412 490 662 606

anntall utstillinger 42 42 40 37 35 31 25 26 31 28

snitt pr utstilling 20,9 19,4 21,0 17,6 18,1 20,1 16,5 18,8 21,4 21,6
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Utstilling Trend antall hunder på utstilling FCI



 
 

Fordeling påmeldte Norsk Vinner 

 
 

 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

langhåret 27 8 63 87 83 77 123 101 157 185

normal pelset 191 118 305 389 401 311 390 424 575 621

sum hunder 218 126 368 476 484 388 513 525 732 806

anntall utstillinger 7 5 11 16 15 11 15 19 23 22

snitt pr stevne 31,1 25,2 33,5 29,8 32,3 35,3 34,2 27,6 31,8 36,6
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Utstilling trend Tysk mønster ( minus kongsberg og romerike 2023)

klasse normalhår 2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 2016 2015 2014 2013 2012 2011

4-6 tispe 18 17 10 0 18 21 22 21 14 18 9 15 20

4-6 hann 13 12 5 0 13 10 16 8 10 10 8 14 30

6-9 tispe 20 25 17 0 11 21 11 13 7 14 13 17 27

6-9 hann 13 16 11 0 6 12 11 11 6 7 11 11 17

9-12 tispe 9 20 11 0 11 8 6 13 9 9 8 15 16

9-12 hann 6 16 5 0 3 5 9 5 3 6 7 4 10

12-18 tispe 24 25 7 0 21 21 17 25 11 20 12 13 9

12-18 hann 16 12 3 0 7 8 6 13 11 5 12 9 8

18-24 tispe 13 29 10 0 15 4 15 11 8 10 14 14 12

18-24 hann 12 14 4 0 8 8 9 12 7 10 3 5 9

åpen tispe 26 21 19 0 14 11 13 16 15 7 8 2 14

åpen hann 9 5 7 0 9 3 11 12 5 4 5 2 9

vet tispe 3 4 5 0 3 2 6 0 2 3 0 0 0

vet hann 0 0 0 0 1 0 1 3 1 0 0 0 0

bruks tispe 30 33 14 0 12 12 23 21 14 16 13 13 20

bruks hann 21 23 14 0 7 11 23 13 11 12 15 11 20

sum 233 272 142 159 157 199 197 134 151 138 145 221

klasse langhår

4-6 tispe 6 5 2 0 1 3 3 0 4 1 2 1 0

4-6 hann 6 1 2 0 1 1 1 0 2 0 0 0 0

6-9 tispe 5 5 2 0 4 6 4 3 1 3 3 1 0

6-9 hann 7 6 3 0 0 3 2 2 0 1 0 0 0

9-12 tispe 2 8 3 0 3 5 4 2 3 3 1 0 0

9-12 hann 1 5 3 0 2 5 0 1 0 1 1 1 0

12-18 tispe 8 7 6 0 5 3 1 9 5 1 1 1 0

12-18 hann 6 5 5 0 1 3 3 4 2 2 3 2 0

18-24 tispe 5 3 7 0 7 5 1 2 1 3 1 0 0

18-24 hann 4 4 3 0 4 1 2 4 0 1 2 0 0

åpen tispe 10 6 4 0 5 2 3 2 0 3 3 1 0

åpen hann 8 5 1 0 2 4 5 3 4 3 0 1 0

vet tispe 1 2 0 0 1 0 0 0 0 0 0 0 0

vet hann 0 1 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

bruks tispe 8 7 5 0 5 4 7 3 1 0 0 1 0

bruks hann 6 7 3 0 5 3 1 1 0 1 0 0 0

sum 83 77 49 46 48 37 36 23 23 17 9 0

totalsum 316 349 191 0 205 205 236 233 157 174 155 154 221



Trender NKK prøver: 

 
 

 
 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

Kåringsprøve antall 3 12 12 35 27 34 22 34 32 19

Kåringsprøve Bestått 1 6 4 25 7 19 10 18 20 9
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NKK Kåringsprøve

LP 1 LP 2 LP 3 LP FCI3 LP-E

Antall 872 539 326 25 31

0

100

200

300

400

500

600

700

800

900

1000

A
ks

et
it

te
l

Lydighet  2014-2023



 
 

 
 

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

Antall 168 190 193 231 163 127 81 95 132 120
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NKK Brukshundprøver påmeldte



 
 

Lover for avdelingene: 

 

Noen sentrale punkter i Norsk Schäferhund Klubs lover for avdelinger ble 

gjennomgått. Alle avdelingers tillitsvalgte forventes å sette seg inn i dette 

lovverket, men HS får ofte henvendelser om ting man lett kan lese seg til i 

lovene. 

 

 

 



 
 

 

 
 



 
 

 

Kurs / opplæring for tillitsvalgte (hva ønsker avdelingene at vi bidrar 

med?): 

 

Avdeling Romerike etterlyste organisasjonskurs, og har utfordringer med å 

få nok medlemmer interessert for å sette i gang et instruktør- 

kurs. Kan man eventuelt få hjelp av HS til å få til et felles kurs for  

flere avdelinger? 
 

Avdeling Rogaland samarbeider godt med NKKs regionstyre i forhold  

til å avholde instruktørkurs. 

 

Svein Nilsen oppfordret avdelingene til å ta kontakt med HS om de  

ønsker kurs / opplæring. 

 

Avdeling Indre Østfold ønsket en opplæring i DogWeb Arra. Gjerne med 

jevne mellomrom – f.eks. årlig. 

 

 

Klubbens påmeldingssystem for utstilling tysk mønster: 
 

En del avdelinger benytter TyskWeb allerede.  

Systemet har til nå vært i privat regi, men dette blir nå overført til Norsk 

Schäferhund Klub. 

DogWeb er nå integrert i TyskWeb, og en betalingsløsning er på plass. Det 

vil da fungere slik at innbetalingen går til HS kasserer som deretter 

overfører til avdelingen.  

Automatisk utsending av kritikkene styres av arrangør. 

Det blir en egen side for påmelding til Barn og Hund.  

Arrangør kan enkelt sende felles e-post til alle påmeldte. 

 

Avdeling Bergen ba om at det utarbeides en brukermanual. 

 



Avdeling Fredrikstad – Kan man legge inn f.eks. juniorhandleres aktivitet? 

Dette i forhold til premiering av disse. 

 

Presentasjon av avdelinger 

 

Avdeling Sarpsborg 

 

Sølvi Hansen, sekretær i avdeling Sarpsborg, ga en god og innholds- 

rik presentasjon av avdelingen. 
 

TIL GLEDE OG NYTTE SIDEN 1957 

Velkommen til 

Norsk Schäferhund Klub  
avd. Sarpsborg☺ 

 

Dagens «bestilling» 

Hva har vi lyktes med? 

Hvilke utfordringer kjenner vi på? 

Vi har delt  stoffet inn i følgende tema: 
• Sosiale forhold 

• Arrangement 

• Økonomi 
• Utfordringer 

 

Hva vi lykkes med: 

Sosialt: 

• Fellestreninger med instruktør tirsdager. Når 

treninga er ferdig samles vi i grillhytta til noe godt 

å bite i. Dette gir samhold og bidrar også til klubbkassa☺ 

• Liste i god tid, over hvem som har ansvar hvilke uker 

• Vi prøver å få flest mulig aktive medlemmer til å bidra 

• Egentrening og utstillingstrening søndager, med mulighet for hjelp for 

de som ønsker 

• RIK-treninger onsdager, etter visse kriterier 

 
 
 



Hva har vi lyktes med, sosialt videre 

• Vi har åpen dør for andre raser, vi tror det beriker miljøet vårt. 

Hundene         har også godt av å se at det fins ulike varianter av 

dem. Men, vi må være klar over at det er schäferhunden som skal stå 

i fokus. 

• Medlemmer inviteres til å komme med ønsker om aktiviteter. Vi kan 

ikke alltid innfri alle ønsker, men vi prøver å innfri en del. 

• Vi har hyggelige avslutninger rundt St. Hans, vi har julebord, vi har 

julemarsj med gaver til barna og konkurranser, og vi har tradisjon for 

og møtes ute på by`n til middag og sosialt samvær etter årsmøtene 

våre 

• Mulighet til kompetanseheving via kurs og samlinger for medlemmer 

som ønsker å « gå videre». 

 

Dugnad 

Dugnadsånden i avdelinga er meget god; mange trår til, og vi tror dette  gir et 
positivt eierforhold til hytta og området. 

Vi er opptatt av at området vårt skal fremstå mest mulig « strøkent». 

Hva har vi lyktes med 

• Avdelinga har bred og sammensatt kompetanse når det                 gjelder 
arbeid med hund; det gjør at vi kan dekke ulike ønsker som medlemmene 

har 
• Vi har interne spor – og lydighetskurs, samlinger knytta til RIK gr. A- B- C, 

vi har fått mønstra figurant i gr. C, vi har hatt figurantkurs for K-test/FA, 
valpe/unghundkurs og treningssamlinger 

• Vi foretar jevnlig oppdatering av våre to fb-sider, slik at de holdes levende 
• Hjemmesiden holdes oppdatert som et oppslagsverk 

• Mulighet for kjøp av bekledning, utstyr og hundefôr til rimelige priser 
• Gode toalettforhold med innlagt vannklosett 

• Nylig montert inn moderne kjøkken med komfyr og stekeovn 

Arrangement 

• vi tilbyr ulike kurs; valpe/unghundkurs, interne spor- lydighetskurs, 
interne «særkurs»/samlinger etter ønske fra medlemmene 

• vi har åpent for ulike spesialgrupper, så lenge det er i avdelingas regi 
• vi har en rekke arrangement som ivaretar både bruks- og 

utstillingsinteresserte slik at medlemmer kan utdanne hundene sine på 
hjemmebane. 

• Vi har mentaltester som et ledd i å klargjøre hunder for avl 
• vi har utarbeidet egne sjekklister i forbindelse med ulike arrangement for 

å forebygge at ting glemmes 
• Vi kan glede oss over at vi har alt nødvendig utstyr både til trening og 

arrangement 
• vi har den siste tida prøvd å ha ulike tema på medlemsmøtene våre; slik 

som førstehjelp på hund, gjennomgang av anatomi, vist videoer av RIK 
gruppe A og B 

• i år har vi også meldt oss på en marsj arrangert av Agria, til inntekt for 
norske redningshunder 

 



Økonomi 

•  vi har god økonomi 
• vi har meget godt samarbeid med Sportman Pride, som gir medlemmer 

gode tilbud, og som samtidig bidrar til klubbkassa.  
• Jevnlig oppfordring til medlemmer på fb til å støtte med grasrotandelen 

• oppdrettere  prøver å rekruttere valpekjøpere til avdelingen 
• Loddsalg på møter og samlinger 

• Kiosk salg på fellestreninger, møter og arrangement 
• Søke frivillighet Norge om støtte til treninger og kurs  

Utfordringer:  

• Få inn yngre krefter så hjulene i avdelinga holdes i gang. Kunnskap og 
erfaringer kan overføres mest mulig sømløst til nye generasjoner 

• Unngå/forebygge klikkdannelser som fort kan ødelegge miljøet og skape 
uro 

• Finne gode tema til møter 
• Passe på, så vi ikke får mer utstyr og materiell enn vi greier å holde i 

orden 
• Ta vare på godt forhold til naboer og grunneier; ikke starte treninger for 

tidlig, ikke holde på for sent med tanke på bjeffing og trafikk i området 
• Ha kontroll på hvem som har tilgang med bil til området og hvem som har 

kode til bommen 
• Fortsatt holde området velstelt 

• Passe på slik av det skal legges til rette for vår rase Schäferhunden 

•  

• TAKK FOR OSS, TAKK FOR OPPMERKSOMHETEN☺ 

 

Avdeling Rogaland 

 

Morten Larsen, leder av avdeling Rogaland, ga en god og innholdsrik 

presentasjon av avdelingen.  

 

Medlemmer: 

172 medlemmer (12 ikke betalt) 

30-40 aktive innen utstilling 

10-15 aktive innen  RIK 
10-15 aktive innen NBF 

20-25 aktive lydighet (felles treninger med instruktør) 

 



 
 

 
 



Økonomi: 

 
 

Aktiviteter: 

 
 



Informasjonskanaler: 

 
 

 
 

 

 



Veien videre, skjær i sjøen: 

• Medlemsvekst, engasjement 

• Medlemsfordeler? 
• Ungdomssatsing? 

• Kurstilbud? 

• Andre aktiviteter? 

• «Sofasitter’n» 
• Sviland, klubbens største ressurs 

•  

• Utfordringer 

• Fellesskap/samarbeid i NSCHK 
• Hundeloven 

• NKK 

• Dyrevelferd vs trening 

• Rasen, helse, bruksegenskaper, mentalitet? 

• Omdømmebygging? 

 

 

Avdeling Hedmark 

 

Frode Thane Larsen, leder av avdeling Hedmark ga en god og innholdsrik 

presentasjon av avdelingen. 

Brandsrudsletta 

 

Leid fra Nordbygda fotball i 2009, 

kjøpt i 2016 Kjøpesum kr 225 000 

174 medlemmer i 2023 

Årsresultat 2023,  
minus kr 147 000 (klubbhus) 

 

- en raseklubb med forpliktelser for schæferhund, likevel åpen for 

alle. 

 

Avdelingen er stolte av plassen vår, som er et godt samlingspunkt for 

mange ulike aktiviteter og sosialt.  

Samling på festplassen om kvelden under arrangement er populært, med 

god mat og levende musikk.  

 

 

Junior- / Ungdomsarbeid i Norsk Schäferhund Klub 

Tore Larsen og Carina Skjellum 
 

Det har vært et tungt arbeid for å få fart på Junior- / Ungdomsarbeidet 

igjen etter pandemien. 

 

Vi er helt avhengige av god innsats fra avdelingene for å få opp 

rekrutteringen, og de oppfordres til å sette opp ungdomsarbeidet som 

post på styremøtene. 

 



I 2023 arrangerte vi, i godt samarbeid med avdeling Arendal, en vellykket 

samling med virkelig engasjerte ungdommer. 

 

Det blir en ny samling i avdeling Hedmark i juni i år. 

Pr. i dag har vi 14 juniorhandlere, hovedsakelig 9 – 12 år. 

 

 

 



 



 



 

 



 

 
 



 

 
Avdeling Rogaland foreslo at vi forsøker å få inn en ungdoms-ansvarlig i 

styrene, f.eks. et medlem under 25 år, både lokalt og sentralt. 

 

Et mål bør være å gi ungdommene et innblikk i «mentalbiten» også, ikke 

kun utstilling. 

 



Avdeling Romerike ønsket en oversikt over juniorhandlere som møter på 

utstillingen, slik at arrangør kan gjøre litt ekstra for dem. 

 

Avdeling Fredrikstad – Er det mulig å få laget en god presentasjon av 

juniorhandlerne, f.eks. i et lukket system hvor man må logge seg inn? 

 

Avdeling Bergen var enig i at avdelingene har en jobb å gjøre med tanke 

på rekrutteringen. 

De ønsket en mer jevn oppfølging av juniorhandlerne. 
Kan f.eks. LD-utstillingene være en god arena for å promotere juniorene? 

 

Avdeling Indre Østfold foreslo å invitere juniorhandlerne på total- 

arrangement, hvor de kan observere forskjellige tester, dommerne osv. 

 

 

Leder i KG RIK, Morten Larsen informerer om deres arbeid 

 

Morten Larsen ga en god presentasjon av hva KG RIK arbeider med. 

 

 
 



 
 

Mandat 

 



 
 

 
 



 
 

Aktiviteter 

 
 

Pågående arbeidsoppgaver 

• Revidering av regelverk 

• Dialogmøte 

• Våren 2024 

• Presentere nytt regelverk 

• Utvikle IGP-sporten 
• Mesterskap 

• Revidere regelverk 

• Utdanninger 

• Revideres 

• Gr. C 

• Hundeloven? 

• Rekruttering? Ungdomsplass til VM? 

• Tilrettelegge for for trening, flere lokallag, treningsgrupper, 

endre retningslinjer 

 

Aktivitet Sats Ant 2024 Ant 2025 Ant 2026 Ant 2027 Ant 2028 Kommentarer

Figurantmønstring 10 000   1 10 000       0 -            1 10 000       0 -            1 10 000       Hvert 2. år

FCI dommermøte 10 000   0
-            

2
20 000       

0
-            

2
20 000       

0
-            

Int. dommersamling 2 deltakere  (reise, avgift og 

hotell) Hvert 2. år

Regelverk 40 000   1 40 000       0 -            0 -            0 -            1 40 000       Oversettelse nytt regelverk

Dommerutdanning
5 000     0 -            0 -            5 25 000       0 -            0 -            

Dommersamling 
5 200     0 -            15 78 000       0 -            0 -            0 -            

1 fysisk samling ifb nytt regelverk. Fysisk KG-

møte tas i sammen med dommersamling

Representasjon FCI-møter 
10 000   2 20 000       2 20 000       2 20 000       2 20 000       2 20 000       2 fysiske møter (reise, avgift og hotell)

Tilskudd NOM/VM
6 600     10 66 000       10 66 000       10 66 000       10 66 000       10 66 000       

NOM 3 delt, IGP 5 delt, IGP FH 2 delt Støtte 3500, 

deltakeravg 1500, klær 1600

Lagleder mesterskap 12 100   3 36 300       3 36 300       3 36 300       3 36 300       3 36 300       
1 til hvert mesterskap, reise 5000, opphold 5000, 

deltakelse 500, klær 1600

NM arrangør
5 000     1 5 000         1 5 000         1 5 000         1 5 000         1 5 000         Støtte til teknisk arrangør

Pensum trinn II instruktør
15 000   1 15 000       0 -            0 -            0 -            0 Engangskjøp av pensum/e-læring

SUM BUDSJETT 192 300 225 300 162 300 147 300 177 300 



Hovedavlsrådet informerer 

 

Nye WUSV-regler, gjeldende fra 1.1.2025 

 

De nye WUSV-reglene, som innføres f.o.m. 1.1.2025, ble gjennomgått av 

Karl Otto Ojala. 

 

 



 



 



 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



Det er gitt beskjed til SV om at kravet om DNA ikke kan bli oppfylt i 

Norge. DNA-prøvene blir avlest i Tyskland og det vil da medføre følgende:  

Etter blodprøven er tatt av veterinær i Norge skal hundens originalpapirer, 

sammen med blodprøven, sendes til Tyskland. Det kan ta mange måneder 

innen man får originalpapirene i retur fra Tyskland. Det er uholdbart. 

 

Kravet om å registrere kåring i stamtavlen er også et problem å få til i 

Norge. Vi må dokumentere med kåringspapirer ved siden av stamtavlen. 

 
Vi må gjøre en endring i vår norske avlskåring. Her må det innføres en 

motprøve. Man behøver ikke å være konkurransefigurant for å figurere 

under norsk avlskåring. Hunden må også ha gjennomgått en WesenTest. 

Kåringen vil gjelde i 2 år, og man må deretter ta en livstidskåring. 

Allerede foretatte kåringer vil gjelde videre, som i dag. 

 

Vi er i dialog med SV for å få godkjent våre kriterier. 

 

Vi har mottatt tilbakemeldinger på at Norge har gjort en god jobb i mange 

år, og ligger «godt an» i forhold til å innføre disse nye reglene. Det er 

mange land som sliter veldig i disse dager for å møte de nye kravene. 

 
Det ble også opplyst om at vi har mottatt informasjon om at tyske 

dommere synes det er ubehagelig å dømme brukshund-klassene under 

Norsk Vinner. Dette på grunn av at de ikke kjenner til linjene. 

 

Avdeling Romerike ba om at de nye reglene må oversettes og legges ut på 

nettsiden så snart som mulig. 

 

 

Tysk WesenTest 

 

Karl Otto Ojala gjennomgikk og forklarte om WesenTest. 

 

Denne testen er utviklet av SV for hunder i alderen 9 – 13 måneder. 
Det dømmes «bestått / ikke bestått», og man få en detaljert beskrivelse 

av hunden i hvert enkelt moment. 

Testen kan tas 2 ganger. 

 



 
 

 
 



 
 

 



 

 
 

 
 



 
 

 
 



 
 

 
 



 
 

 



 

 
 

 



 

 
 

 
 



 
 

 



 

 

Når avdelingene arrangerer WesenTest, skal de informere HS sekretær om 

hvilken dommer som skal benyttes. Dette må skje så snart som mulig, og 

før det åpnes for påmelding. Påmeldingene kommer til HS sekretær, som 

videresender disse til gjeldende avdeling og dommeren. 

 

 

Hovedbrukshundkomiteen informerer 
v/ Roar Kjønstad 

 

Utdanning – figuranter 

 

HBU oppfordret alle avdelinger til å få i gang en RIK-gruppe og utdanne 

figuranter.  

 

 

Utdanning – instruktører 

 

Avdeling Arendal har få instruktører lokalt. 

Det er veldig viktig å ta imot nye medlemmer på en god måte. 
 

Karl Otto Ojala kom med et innspill om at Norsk Schäferhund Klub har en 

egen instruktør-utdanning. All informasjon ligger på nettsiden. 

 

Avdeling Fredrikstad etterlyste en bedre markedsføring av dette kurset av 

HBU. 

Kan dette benyttes for å inspirere juniorhandlerne? 

 

HBU oppfordret alle avdelinger til å ta dette i bruk. 

Avdelingene selv, som kjenner søkerne, må godkjenne de som ønsker 

instruktørutdanning og informere HBU. 

Dette er en utdanning for de som er spesielt interessert og engasjert. 

 
 

Kursmodeller for Mini-Sølen rundt i Norge 

 

Sølenkurset har vært en suksesshistorie, og det er lange ventelister for å 

delta. 

 

HBU oppfordrer avdelingene til å arrangere en variant av Sølen-kurset. Få 

gjerne flere/andre grener inn, og arranger en god, innholdsrik, langhelg. 

 

IBGH er et fantastisk fint lavterskel-program. Det kreves lite av arrangør 

for å kunne arrangere en prøve, eller lage en variant av den mer kjente 

Appell-cupen. 
HBU er alltid klar for å bistå avdelingene. 

 



 

 

 

Svein Nilsen avsluttet, og han ba forsamlingen gi kommentarer på hva de 

syntes om dagen. Sammenfattet av referenten ble det gitt følgende 

kommentarer: 

 

«Informativt, meget bra, mye viktig info, en spire til gjentakelse, 

produktivt, konstruktivt, har vært savnet, helt topp, er det mulig å 
arrangere et digitalt møte på høsten over samme lest?» 

 

 

 

Referent; Hege Falck-Bilden 


